
Stort fremmøde til debat om skifergas
I de senere måneder har olie- og gasselskabet Total overfløjet Vestegnen i 300 meters 
højde med avanceret måleudstyr for at undersøge, om der er skifergas i undergrunden. 
Det var udgangspunkt for debatmødet torsdag, som 90 borgere mødte frem til. Bekym-
ringen for, om boretårne nu vil skyde op i Albertslund og omegn, var til at tage og føle 
på.

Mødet havde vi arrangeret i samarbejde med Miljø- og Energicenteret i Høje Taastrup og 
Danmarks Naturfredningsforeningen. Spørgelysten var stor, men ordstyreren, direktør i 
Danmarks Naturfredningsforening, Susanne Herfelt, sørgede for at alle fik mulighed for 
at stille spørgsmål om netop deres bekymring.

Thomas Meinert Larsen fra Klimabevægelsen og Sine Fauerby fra Danmarks Naturfredn-
ingsforening redegjorde både for fordele og ulemper ved udvinding af skifergas, og 
svarede på de mange spørgsmål fra salen. Især var der stor bekymring for de kemika-
lier, der bruges i forbindelse med udvindingen af skifergas. Vand med kemikalier pumpes 
ned i undergrunden, og går noget galt i den proces, er der risiko for, at kemikalierne 
ender i vores drikkevand. Andre lagde vægt på, at det er dumt at udvinde gas, når Dan-
marks energiforsyning udelukkende skal være baseret på vedvarende energi i 2035.

I Agenda Centeret går vi ind for et fremtidssikret Vedvarende Energi-eventyr, ikke et 
ødelæggende skifergas-projekt, det bekræftede mødet os i. Men vi er også rigtig godt 
tilfredse med mødet, fordi for det viste, at interessen er stor, og det betyder, at vi her i 
byen ikke sådan lige kan bliver taget med bukserne nede, hvis det viser sig, at der er 
skifergas.


